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Journal nr.: 

026130-2012 

Sag nr.  23 

 
 

Overførsler - 2012 

Lovgrundlag: Lov om Kommuners Styrelse §40  

Sagsfremstilling: I denne sag fremlægges regnskabet for Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalgets 

driftsbudget i 2012 samt de indstillede overførsler af restbudget. Opgørelserne 

vedrørende 2012 er gennemgået af Økonomi og fagområderne for at sikre, at 

der ikke overføres resultater, som skyldes demografiændringer, budgetfejl el. 

lign. Med enkelte undtagelser, er alle serviceudgifter omfattet af overførsels-

adgang, mens over- og underskud vedrørende overførselsindkomster ikke 

overføres. 

Driftsregnskabet for Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget for 2012 viser et for-

brug på 101,9 mio. kr. I forhold til det korrigerede budget på 107,1 mio. kr. er 

det et overskud på 5,2 mio. kr., hvoraf 1,3 mio. kr. søges overført til 2013 

eller 2014. Af overskuddet kan hovedparten, ca. 4,5 mio. kr., tilskrives en 

større besparelse end indarbejdet i budgettet til plejen af veje og grønne om-

råder. Plejen blev udliciteret til HedeDanmark pr. 1. maj 2012. Se bilag 1 for 

specifikation af de indstillede overførsler. 

Udvalgets driftsbudget er i løbet af 2012 blevet nedjusteret med netto 14,2 

mio. kr. som følge af overførsler fra 2011 og tillægsbevillinger ved årets bud-

getopfølgninger fra det oprindelige vedtagne budget på 121,4 mio. kr. til 

107,2 mio. kr. ved årets sidste budgetopfølgning.  

 

Bevillingsændringerne fordeler sig som vist neden for: 

 

Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget: Bevillingsæn-

dringer i 2012 
 

Budgetområde Overførsler Budgetopfølgning I alt 

Udlicitering HedeDanmark  -18,0  -18,0  

Kommunale bygninger  0,8  0,8  

Servicekorpset  1,9  1,9  

Hovedvedligeholdelse  -0,3  -0,3  

Erhverv og turisme  -0,1  -0,1  

Vejbelysning  1,0  1,0  

Parkering 0,1   0,1  

Indsatsplanlægning 0,3   0,3  

Skadedyrsbekæmpelse 0,2   0,2  

TME i alt 0,6 -14,7 -14,2 
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I 2012 blev budgettet for Teknik-, Miljø-, og Erhvervsudvalget nedskrevet med 

18 mio. kr. og med 12,2 mio. kr. samlet set for Teknik-, Miljø- og Erhvervsud-

valget og Økonomiudvalget i forbindelse med udliciteringen af plejen af veje 

og grønne områder til HedeDanmark, foruden at der allerede i budgettet var 

forudsat en besparelse på 4,2 mio. kr. på plejen. Den samlede besparelse var 

altså forudsat at udgøre 16,4 mio. kr. i 2012. I dette regnestykke var inde-

holdt: 

 

     Engangsindtægt på 13,5 mio. kr. ved salg af driftsmateriel til 

HedeDanmark (primært køretøjer). 

     Engangsudgift på 2,2 mio. kr. til feriepengeforpligtelser i for-

bindelse med virksomhedsoverdragelse af Vej og Park-

medarbejdere til HedeDanmark.  

     Lejeindtægt ved udlejning af materielgården på ca. 0,6 mio. 

kr. i 2012.  

     En besparelse på driftsudgifterne til plejen i 2012 fra 1. maj, 

hvor HedeDanmark-kontrakten trådte i kraft, svarende til ca. 

4,5 mio. kr. 

 

I besparelsen på driftsudgifterne var der indregnet at der var plads til at kom-

munen kunne bestille genopretningsarbejder for ca. 6 mio. kr. hos HedeDan-

mark m.h.p. at bringe gadekær, grønne områder m.v. op til den standard, der 

var forudsat i kontrakten med HedeDanmark.  

 

Finansieringen af de bestille genopretningsarbejder samt den ekstra besparel-

se på 4,5 mio. kr., der nu viser sig i regnskabsresultatet, er fremkommet ved 

at Vej og Park og Bestillerkontoret har udvist stor tilbageholdenhed med at 

foretage disponeringer i 2012, såvel i den første del af året, hvor resultatet af 

udbuddet endnu ikke var kendt, som senere i forhold til HedeDanmark-

kontrakten. 

 

Samlet set kan besparelsen ved udliciteringen opgøres til 21 mio. kr. i 2012. 

Fra 2013 og 2014 er der indarbejdet årlige besparelser på 9-10 mio. kr. 

 

Regnskabsresultat og overførsler 

I det følgende beskrives regnskabsresultatet og overførsler på de enkelte poli-

tikområder under udvalget. Se bilag 1 for specifikation af de indstillede over-

førsler fordelt på politikområder. 

 

Jordforsyning 

Indtægter og udgifter består overvejende af forpagtningsindtægter og grund-

skyld. 
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Et stort grundsalg i Gyldenstens Vænge og Ørnestens Vænge og tilbagebeta-

linger i forbindelse med de såkaldte RAFN-sager har reduceret kommunens 

udgifter til grundskyld for usolgte grunde. Resultatet blev et overskud på 

0,078 mio. kr., der er realiseret samtidig med at 300.000 kr. er omplaceret til 

andre områder inden for udvalget. Overskuddet indstilles ikke overført. 

 

Kommunale bygninger  

Indtægter og udgifter i forbindelse med kommunale udlejningsejendomme, 

offentlige toiletter og mindre vedligeholdelsesarbejder under afdelingen Natur 

og Bygninger. Der er i 2012 ydet tillægsbevilling på 0,85 mio. kr. finansieret af 

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget til dækning af udgifter til flytning og 

genhusning af flygtninge, der fra 2012 konteres på området. 

 

 Udlejningsejendomme: Huslejeindtægter for 3,6 mio. kr. og udgifter 

3,5 mio. kr. medfører et samlet overskud i forhold til budgettet på 0,2 

mio. kr. på området.  

 Offentlige toiletter: Udgifter til renholdelse m.v. på samlet 0,3 mio. kr. 

medfører et mindreforbrug i forhold til budgettet på 0,056 mio. kr., 

der foreslås overført til 2014. Fra 2013 ventes øgede udgifter som føl-

ge af åbning af offentligt toilet i Jægerspris.  

 Mindre vedligeholdelsesarbejder under afdelingen Natur og Bygninger: 

Mindreforbrug på 0,4 mio. kr., der foreslås overført, og som skal ses i 

sammenhæng med hovedvedligeholdelsespuljen, hvor der var et mer-

forbrug på 0,4 mio. kr. i 2012.  

 

Servicekorpset 

Tekniske servicemedarbejdere blev samlet i servicekorpset fra 1. april 2012 og 

udfører mindre reparationer og vedligeholdelsesarbejder på skoler, omsorgs-

centre, daginstitutioner og øvrige kommunale institutioner. Der er tilført bud-

get for 1,9 mio. kr. fra andre udvalg i løbet af året i forbindelse med samling 

af opgaver og økonomi under servicekorpset. 

 

I korpsets opstartsår har fordelingen af regninger mellem servicekorpset og de 

enkelte institutioner og budgettildelingen til korpset ikke været helt præcis, 

det foreslås derfor at det registrerede merforbrug ikke overføres, men dækkes 

af det samlede overskud under udvalget.  

 

Hovedvedligeholdelse 

Større vedligeholdelsesarbejder ved alle kommunale bygninger under afdelin-

gen Natur og Bygninger. Budgettet blev reduceret med 0,3 mio. kr. i 2012, der 

blev tilført anlægsprojekt vedrørende rørinstallationer på plejecentret De Tre 

Ege, der for servicearealdelens vedkommende, finansieres af hovedvedligehol-

delsespuljen. 
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Merforbruget på 0,4 mio. kr. skal ses i sammenhæng med mindreforbrug på 

0,4 mio. kr. på afdelingens budget til mindre vedligeholdelsesarbejder. Samlet 

set, stort set et nul-resultat for afdelingen.  

 

Veje og grønne områder samt Udenomsarealer 

Politikområderne indeholder de før nævnte budgetter til pleje af veje, grønne 

områder, vintertjeneste og plejen af udenomsarealer ved institutioner, der er 

udliciteret til HedeDanmark. 

 

Af øvrige budgetter under politikområdet Veje og grønne områder kan frem-

hæves: 

 

 Vejbelysning: Der er tillægsbevilget 1,0 mio. kr. i 2012 efter abonne-

mentsstigning på 8% annonceret af DONG primært som følge af ny 

EU-forordning vedr. udfasning af visse lyskilder. Resultatet i 2012 blev 

et mindreforbrug på 0,2 mio. kr. i forhold til budgettet på 9,4 mio. kr. 

Ifølge DONG vil der være yderligere stigninger i forbindelse med EU-

forordningen, hvilket er indarbejdet i budgettet for 2013 med yderlige-

re 0,3 mio. kr.  

 Vejafvandingsbidrag: Budgettet udviser et merforbrug på 0,4 mio. kr. 

på baggrund af et budget på 1,8 mio. kr., der følger af en tvist mellem 

kommunerne og Forsyningssekretariatet, der varetager en stor del af 

den økonomiske regulering af vandsektoren, omkring fortolkningen af 

den lovgivning, der fastsætter kommunernes udgifter til vejafvan-

dingsbidrag. Efter Forsyningssekretariatets endelige afgørelse vedrø-

rende perioden 2007-2010 har kommunen efterbetalt 0,4 mio. kr. til 

Frederikssund Forsyning A/S. 

 

Natur og Miljø  

Indeholder naturprojekter, vandløbsvedligeholdelse og miljøområdet. 

 

Politikområdet kom ud af 2012 med et overskud på 0,5 mio. kr. af et budget 

på 5,7 mio. kr., heraf kan 0,21 mio. kr. henføres til kommunens indsatsplan-

lægning i forbindelse med statens grundvandskortlægning og 0,2 mio. kr. 

vedrører skadedyrsbekæmpelse. Begge områder er genstand for særlig fokus 

da skadedyrsbekæmpelsen er et brugerfinansieret område, hvor indtægterne 

opkræves hos grundejerne i kommunen via en takst og midlerne ikke kan 

disponeres til andre formål end skadedyrsbekæmpelse. For indsatskortlægnin-

gen gælder, at kommunerne er blevet DUT-kompenseret for de forventede 

udgifter og at de faktiske afholdte udgifter på området årligt skal kunne do-

kumenteres og revisionspåtegnes. Der foreslås, at de overskydende midler på 

de to områder overføres.  
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På den øvrige del af miljøområdet er indeholdt ubrugte budgetter for 0,4 mio. 

kr. til implementering af de statslige vandhandleplaner, der foreslås overført. 

Tidspunkt og størrelsesorden for kommunens udgifter på dette område er 

fortsat usikkert.  

 

Erhverv og turisme 

Området indeholder hovedsagligt budgetter til FETC-tilskud (6,5 mio. kr.), 

driftsbudget til Kulhuse-færgen Columbus (0,9 mio. kr.), tilskud til væksthuset 

– erhvervsservice (0,7 mio. kr.) og puljer til markedsføring og turisme (0,5 

mio. kr.). I 2012 blev der indarbejdet en tillægsbevilling på -0,1 mio. kr. efter 

at Halsnæs Kommune har øget det årlige driftstilskud til Columbus med 0,1 

mio. kr. Resultatet for 2012 er et overskud på 0,4 mio. kr., hvoraf 0,3 mio. kr. 

foreslås overført til anvendelse i forbindelse med turismestrategi og implemen-

tering af friluftsguiden. 

 

Administration m.v.  

Restbudget af tidligere udviklingspulje, der ikke foreslås overført. 

Bevilling: Tillægsbevilling på 372.000 kr. i 2013 og 966.000 kr. indarbejdes i budgetfor-

slag 2014. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Økonomichefen indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget at anbefale 

over for Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. Der som følge af opgørelsen af regnskabsresultatet for 2012, overfø-

res 1.338.000 kr. Heraf overføres 372.000 kr. til 2013 og 966.000 kr. 

indarbejdes i budgetforslag 2014.  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Anbefales. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 

 

Bilag: Bilag 1 - Overførsler af driftsbudget fra 2012 - Teknik-, Miljø- og Erhvervsud-

valget 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25496,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25496,1030).pdf
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Journal nr.: 

003008-2013 

Sag nr.  24 

 
 

Overførsel af over-/underskud for 2012 
på anlægsprojekter - Teknik-, Miljø- og 
Erhvervsudvalget 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Økonomi har i samarbejde med fagområderne foretaget en gennemgang af 

alle kommunens anlægsprojekter med henblik på at opgøre på hvilke anlægs-

projekter, der skal overføres restbudget fra 2012 til de efterfølgende år og 

hvilke der er afsluttet i 2012. 

 

Gennemgangen af anlægsprojekter, der er opstartet i Teknik-, Miljø- og Er-

hvervsudvalget, viser at der i 2012 samlet set var anlægsbudgetter for 

36.002.704 kr. Regnskabet viser udgifter for 21.474.266 kr. og indtægter for 

302.603 kr. Restbudgettet var således på 14.528.439 kr. på udgiftssiden, 

hvoraf der indstilles overførsler for 12.179.376 kr., heraf 8.030.597 kr. til an-

læg i 2013, 4.543.233 kr. til anlæg i 2014, -494.685 kr. til drift i 2013 og 

100.231 kr. til drift efter 2013.  

 

Blandt anlægsprojekterne fremhæves følgende: 

Anlægsprojekt nr. 010011 Energiinvesteringer: Restbudgettet udgør 6.343.233 

kr. af et budget på 10.200.000 kr. Det uforbrugte beløb skyldes primært at et 

stort belysningsprojekt p.g.a. tidnød er rykket til 2013, derudover har nogle af 

delprojekterne vist sig at være billigere end forventet. Af restbudgettet fore-

slås der overført 1.800.000 kr. til 2013 idet det ventes at investeringstakten 

kan øges i 2013 og en del af mindreforbruget fra 2012 kan indhentes. Den 

øvrige del foreslås overført til 2014. Efter overførsler vil budgettet udgøre 10,0 

mio. kr. i 2013 og 7,8 mio. kr. i 2014. 

 

Byggemodning af Sydbyen: Restbudgettet udgør 2.979.791 kr. af et budget på 

5.290.701 kr. Mindreforbruget på projektet knytter sig primært til de to bevil-

linger vedrørende ombygning af Østervej 4 og etablering af permanent opha-

lerplads ved strandparken. Der udestår tilladelse fra relevante myndigheder til 

at kunne fortsætte sidstnævnte delprojekt. I budget 2013 er der afsat samlet 

12,6 mio. kr. til projekter i forbindelse med Sydbyen. Det drejer sig om byg-

gemodning af etape 4 (4,8 mio. kr.), etablering af rundkørsel ved Strandvan-

gen/Marbækvej (4,5 mio. kr.) og fortsættelse af renoveringen af Østersvej 4 

(3,3 mio. kr.). Efter de indstillede overførsler vil anlægsbudgettet udgøre 15,6 

mio. kr. i 2013. 
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Ombygning af kryds Københavnsvej/Banevænget: I forbindelse med udvalgets 

møde d. 5. marts 2012 blev der blandt andre projekter fra det udarbejdede 

anlægskatalog, også afsat midler til ombygning af krydset ved Københavns-

vej/Banevænget, finansieret af udvalgets anlægspulje. En efterfølgende gen-

nemgang af projektet har medført en revurdering af behovet for ombygningen 

og det foreslås nu at projektet bortfalder. Det afsatte budget på 500.000 kr. til 

projektet foreslås ikke overført til 2013, men at bortfalde og dække merfor-

brug på de projekter under udvalget, der er afsluttet i 2012.  

Der henvises til bilag 1 for en samlet oversigt med budget, forbrug, restbud-

get, indstillede overførsler og bemærkninger til hvert enkelt anlægsprojekt. 

En række større anlægsbevillinger under udvalget er afsluttet i 2012. Anlægs-

regnskabet for disse bevillinger fremlægges i en særskilt sag.  

Bevilling: Der søges om tillægsbevilling af overførsler på anlægsprojekter fra 2012 til 

2013 og de efterfølgende år under Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, i alt 

12.179.376 kr., finansieret af kassebeholdningen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Økonomichefen indstiller, at Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget over for Øko-

nomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Godkende, at de fremsatte overførsler af anlægsbudgetter fra 2012 til 

2013 og de efterfølgende år under Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-

gets område, tillægsbevilges, finansieret af kassebeholdningen. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Anbefales. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 

 

Bilag: Bilag 1 - overførsler fra 2012 på anlægsprojekter - Teknik-, Miljø- og Er-

hvervsudvalget 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25497,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25497,1030).pdf
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Journal nr.: 

005758-2013 

Sag nr.  25 

 
 

Anlægsregnskaber 2013 - Teknik-, Mil-
jø- og Erhvervsudvalget 

Lovgrundlag: Bekendtgørelse om kommunernes budget- og regnskabsvæsen, afsnit 7.2.  

Sagsfremstilling: I denne sag fremlægges en række anlægsregnskaber til godkendelse. 

Anlægsregnskaberne vedrører anlægsbevillinger med bruttoanlægsudgifter på 

2 mio. kr. eller mere, der er afsluttet i 2012. 

 

De gældende regler for anlægsregnskaber bliver fastlagt af Økonomi- og 

Indenrigsministeriet, der i bekendtgørelse om kommunernes budget- og 

regnskabsvæsen, anfører at beløber bruttoudgifterne til et anlægsarbejde sig 

til 2 mio. kr. eller mere, skal der aflægges et særskilt regnskab.  

 

For øvrige anlægsprojekter kan Byrådet vælge at følge samme procedure, 

men behøver ikke at gøre det.  

Hvis der ikke aflægges særskilt regnskab, skal regnskabet indgå i 

årsregnskabet og anlægsarbejdet omtales i bemærkningerne.  

 

Kommunens regler er fastsat i "Principper for Økonomistyring", der fastsætter 

bundgrænsen for aflæggelse af særskilte anlægsregnskaber til 2 mio. kr. 

Ifølge kommunens regler hører anlægsprojekterne bevillingsmæssigt til 

Økonomiudvalget, og endelig godkendelse af anlægsregnskaberne foretages i 

Byrådet.  

 

Da projekterne opstartes i fagudvalgene, finder administrationen det 

hensigtsmæssigt, at også regnskabsaflæggelsen forelægges fagudvalgene.  

Af oversigten neden for fremgår de anlægsregnskaber, der er opstartet under 

Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, som indstilles til godkendelse. 

Bemærkninger til hvert enkelt projekt og yderligere detaljer fremgår af det 

vedlagte bilag. 
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Anlægsprojekt (nr. og 

beskrivelse) 
 Anlægsbevilling  Regnskab  Afvigelse 

       

003011 Erhvervsområde 

Vest - Byggemodning 
 8.358.721  8.383.243  -24.522 

       

003023 Byggemodning af 

Sydbyen 
      

       

- Udvidelse af Marbækvej  5.126.000  5.258.668  -132.668 

       

- Landskabsindretning 

Strandparken 
 3.300.000  3.072.544  227.456 

       

       

211022 Renovering af 

Nygade, Fr-sund 
 2.851.549  2.929.766  -78.217 

       

222013 Trafiksanering af 

Roskildevej 
 5.700.000  5.855.619  -155.619 

       

212020 Pulje til slidlag-

sarbejder 
 7.146.148  7.665.891  -519.743 

 

Bevilling: - 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Denne sag har ingen økonomiske / budgetmæssige konsekvenser. 

Indstilling: Økonomichefen indstiller, at Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget over for 

Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. De fremlagte anlægsregnskaber godkendes. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Anbefales. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 

 

Bilag: Bilag 1 - anlægsregnskaber - Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25498,1030).pdf
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Journal nr.: 

002037-2013 

Sag nr.  26 

 
 

Dispensation fra § 3 i Naturbeskyttel-
sesloven til etablering af støjskærme - 
Flugtskydebane - Kulhusvej 56 

Lovgrundlag: Lov om naturbeskyttelse § 65 jf. § 3  

Sagsfremstilling: Kulhuse Strandjagtforening har ansøgt om at opstille støjskærme på flugtsky-

debanen på Forsvarets arealer, Kulhusvej 56. (Se vedlagte kort). 

Dette kræver en dispensation fra § 3 i naturbeskyttelsesloven, da støjskær-

mene ønskes opstillet i et område, der er registreret som beskyttet natur - 

henholdsvis overdrev og eng. 

 

Frederikssund Kommune har i forbindelse med miljøgodkendelse af skydeba-

nen pålagt Kulhuse Strandjagtforening at reducere støjbelastningen fra skyde-

banen.  

Kravet kan ifølge beregninger opfyldes ved at der etableres 6 støjskærme på i 

alt ca. 68,5 meters længde og ca. 2,7 meters højde. 

Skærmene opføres med bræddebeklædning og lydabsorberende materiale. 

Der ansøges i øvrigt om udvidelse af antal skydninger fra 100.000 skud pr. år 

til 180.000 skud pr. år. 

§ 3 i naturbeskyttelsesloven beskytter søer over 100 m2, udpegede vandløb, 

heder, moser og lignende, strandenge og strandsumpe samt ferske enge og 

biologiske overdrev. 

Beskyttelsen betyder at man ikke må foretage ændringer i områdets tilstand 

uden dispensation fra kommunen. En ændring kan f.eks. være at dræne, op-

dyrke, udgrave, opfylde, gødske, sprøjte, tilplante arealer eller bygge på dem. 

De beskyttede områder må anvendes, som man har gjort det før, de blev om-

fattet af beskyttelsen.  

Der udførtes besigtigelse af arealet den 8. februar 2013. Det blev konstateret, 

at arealerne omkring standpladserne vedligeholdes som græsplæne og er 

markant forskellige fra de uberørte § 3 arealer. 

Etablering af støjskærmene medfører et meget begrænset indgreb i § 3 områ-

derne i anlægsfasen. Det vurderes at gravearbejdet er minimalt, da betonfun-

damenterne kun er ca. 10x10cm og hullerne skal graves med pælebor. Det 

vurderes at der ikke er risiko for tab af betydende vegetation på græsplæne-

arealerne. 

Støjskærmene vil kaste skygge over nogle mindre områder på overdrevet og 

ved skeetbanen på engen, men skyggerne vil hovedsagligt være på de arealer, 

der vedligeholdes som græsplæne. 
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Der vurderes derfor at skygge fra støjskærmene ikke vil give anledning til en 

væsentlig ændring af tilstanden af § 3 naturen i området. 

 

Sagen er også vurderet efter bekendtgørelse om udpegning og administration 

af internationale naturbeskyttelsesområder, da der ligger et fuglebeskyttelses-

område i nærheden. Det vurderes at etablering af støjskærme og udvidelse af 

antal skydninger ikke vil medføre forringelse eller væsentlig forstyrrelse af de 

særligt beskyttede fuglearter på udpegningsgrundlaget, og at der ikke er risiko 

for beskadigelse af Bilag IV-arters yngle- eller rasteområder. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-

get, at:  

1. Der gives dispensation på vilkår som fremgår af bilag nr. 1 : udkast til 

dispensationen fra § 3.  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 

 

Bilag: Dispensation - PDF 

Bilag til dispensationen 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25499,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25500,1030).pdf
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Journal nr.: 

002425-2013 

Sag nr.  27 

 
 

Kulhusvej 56, 3630 - landzone, støj-
skærme - 6A Troldegårde 

Lovgrundlag: Planloven § 35 og Naturbeskyttelsesloven § 17  

Sagsfremstilling: Kulhuse Strandjæger Forening ønsker at opstille støjskærme omkring 

standpladserne ved skydebanen på Kulhusvej 56. Der har været skydebane på 

stedet i 50 – 60 år. Aktiviteten i området har været stigende og nu søges der 

om en miljøgodkendelse til 180.000 skud om året, hvilket er en stigning i 

forhold til de nuværende 100.000 skud/ år. 

 

I den forbindelse har Miljø stillet krav om en dæmpning af støjen. Der søges 

derfor om landzonetilladelse samt dispensation fra naturbeskyttelsesloven §17 

til at opføre støjskærmene. 

 

Støjskærmene ønskes opført som et ”plankeværk” med en højde på 230 – 

250 cm. Længden af støjskærmen varierer fra ca. 10 – 25 m på de forskellige 

standpladser. Støjskærmene males i en mørk dæmpet farve. Placering af 

støjskærmene se vedlagte kort. 

 

Støjskærmene opstilles så de primært dæmper lyden mod S og V. Der skydes 

primært mod N og Ø. Det er ikke muligt at dæmpe i skudretningen. 

 

Nærmeste nabo (Kulhusvej 64) har udtrykt bekymring for at skærmene vil 

spejle støjen mod NV og støjen derfor vil blive forøget, samt at skærmene 

ikke vil pynte i naturen. Naboen giver også udtryk for at hun generelt er 

generet af støjen og at der til tider falder hagl ned på hendes ejendom. 

 

Ansøger oplyser at: 

 Støjskærmene opføres efter Miljøstyrelsens forskrifter og der 

ikke skulle være problemer med spejling af støjen.  

 Politiet har sikkerhedsgodkendt banen og der burde derfor ikke 

falde hagl ned i naboens have. 

 At støjskærmene også vil dæmpe støjen ved Kulhusvej 64. 

 

Skovejeren har ingen bemærkninger til ansøgningen om dispensation fra 

skovbyggelinjen. 
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Etablering af støjskærme kræver en landzonetilladelse efter planloven § 35. 

Da det ligger nærmere end 300 m fra skoven kræves der også en dispensa-

tion fra skovbyggelinjen jf. naturbeskyttelsesloven § 17. 

 

Der gives normalt ikke tilladelse til nyt byggeri i landzone uden tilknytning til 

eksisterende byggeri. Her er der dog tale om støjskærme til en eksisterende 

skydebane og derfor i tilknytning til den aktivitet der hidtil har været på 

arealet. I forhold til skovbyggelinjen vurderes det at støjskærmene er 

forholdsvist små og ikke vil genere dyre- og planteliv i skoven eller påvirke 

oplevelsen af skoven som landskabselement. 

 

Foruden disse tilladelser kræves der også en dispensation fra naturbeskyttel-

sesloven § 3 – se særskilt behandlingspunkt på dagsordenen. 

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-

get, at: 

 

1. Der gives landzonetilladelse og dispensation til de ønskede støjskær-

me. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 

 

Bilag: kort ansøgning 

bilag B 3 2 støjskærme 

Ansøgning som PDF 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25501,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25502,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25503,1030).pdf
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Journal nr.: 

020939-2012 

Sag nr.  28 

 
 

Hørup Skov, ændret projektgrænser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: I 2003 indgik Naturstyrelsen og HOFOR (dengang KE Vand A/S), Slangerup 

Kommune en aftale om skovrejsning i et projektområde på 425 ha – Hørup 

Skov beliggende syd og vest for Slangerup.  

Hørup Skov rejses for at beskytte grundvandet i Hørup kildeplads. Skoven 

rejses i en del af det skovrejsningsområde der er udlagt i Kommuneplanen. 

Dette skovrejsningsområde blev ved kommuneplan 2009-11 udvidet med et 

område der omfatter dele af kildepladserne for Jørlunde Bys Vandværk og 

Jørlunde Østre Vandværk 

 

I 2012 har parterne drøftet aftalen og der har været en genberegning af hvilke 

områder der er vigtigst for grundvandsbeskyttelsen. Dette har resulteret i et 

ønske fra HOFOR om at revidere aftaleområdet. Det nye område omfatter 

samtidig kildepladserne for de 2 lokale Vandværker.  

 

 

Frederiksborg Amt vedtog i 2006 en indsatsplan for grundvandsbeskyttelsen i 

oplandet til Hørup Kildeplads, som pegede på et behov for beskyttelse af om-

rådet. Amtet pegede på, at grundvandet hensigtsmæssigt kunne beskyttes via 

skovrejsning i indvindingsoplandet til kildepladsen. Skovrejsning med især 

løvtræer har vist sig som en effektiv måde til beskyttelse af grundvandet mod 

forurening. Ved skovrejsning og etablering af græsarealer som skitseret i dette 

projekt opnås et ophør i brugen af miljøfremmede stoffer og da der tinglyses 

en deklaration om ingen brug af miljøfremmede stoffer, er der i princippet tale 

om en varig beskyttelse af grundvandet. 

 

HOFOR er den vandforsyningsvirksomhed, hvis brugere drager nytte af disse 

vandressourcer i projektområdet og HOFOR finder, at beskyttelse af grund-

vandet ved Hørup Kildeplads er vital for vandforsyningsvirksomheden. Parter-

ne er derfor af hensyn til den fremtidige sikring af vandkvaliteten enige om at 

iværksætte nødvendige skridt til beskyttelsen af vandressourcerne til Hørup 

Kildeplads.  

Frederikssund Kommune bidrager ikke økonomisk til skovrejsningen men del-

tager som planmyndighed for at sikre den fremtidige grundvandsbeskyttelse. 

Den nye aftale afløser den gældende aftale fra 2003. Baggrunden for at forny 

aftalen er ønsket om at optimere grundvandsbeskyttelsen i området.  
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Frederikssund Kommune har overtaget ansvaret for Indsatsplan for oplandet 

til Hørup Kildeplads. Frederikssund Kommune bekræfter ved indgåelse af afta-

le, at indsatsplanen omfatter området og den nu aftalte nye aktivitet. Frede-

rikssund Kommune betragter tiltag i Hørup Skov, som kan beskytte grund-

vandsressourcerne, som et miljømål, jævnfør vandsektorloven. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Plan- og miljøchefen indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, at: 

1. Frederikssund Kommune indgår i den nye aftale om at rejse skov i det 

reviderede projektområde. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 

 

Bilag: Udkast til aftale Hørup Skov PDF 

Notat Hørup Skov 8 februar 2013 (PDF) 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25504,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25505,1030).pdf
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Journal nr.: 

012335-2010 

Sag nr.  29 

 
 

Cykelsti langs Kulhusvej mellem Jæ-
gerspris og Kulhuse 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Etablering af en cykelsti langs Kulhusvej har længe været et ønske for bebo-

erne i området samt for Frederikssund Kommune. Stien har også en regional 

interesse idet den er optaget som overordnet sti i den fælles cylelstrategi for 

Bycirkel kommunerne og desuden færdiggør den en vigtig strækning af den 

rekreative cykelrute Fjordstien, som løber rundt om Roskilde Fjord og Isefjord. 

Projekt ideen og skitseprojektet er allerede blevet udarbejdet af Frederiksborg 

Amt i 2002.  

Som en del af budgetaftalen 2014 er parterne enige om, at der skal søges 

midler fra statslige støttepuljer, som måtte blive tilgængelige i 2013 til etable-

ring af cykelsti mellem Jægerspris og Kulhuse, samt at man i fællesskab vil 

sikre finansiering til restbeløbet, eventuelt gennem tidsmæssig prioritering 

såfremt der opnåes statsligt tilskud på ca. 40 %. 

 

Projektet er tidligere blevet forelagt for Teknik-, Miljø- og Erhvervsvalget den 

5. maj 2009, hvor der også blev ansøgt om en bevilling fra Cykelpuljen hos 

Vejdirektoratet. Da Vejdirektoratet oplyste, at de kun kunne give ca 25 % i 

tilskud valgte Frederikssund Kommune at trække ansøgningen tilbage pga 

kommunens daværende økonomiske situation. 

 

Det projekt der nu ansøges om tilskud til omfatter etablering af en dobbeltret-

tet asfalteret cykelsti i 2,5 m bredde og i 7 km længde langs Kulhusvej mellem 

Jægerspris og Kulhuse. Projektet forventes at skabe bedre trafiksikkerhed, da 

Kulhusvej er en af de mest trafikerede veje med en ÅDT på 3000 køretøjer om 

vinteren og over 5000 køretøjer om sommeren. Trafikmålinger viser endvide-

re, at der bliver kørt med høj fart. 

 

Projektet vil også medvirke til øget cykeltrafik mellem Jægerspris og Kulhuse, 

især skolebørn i de ældste klasser får mulighed for at cykle til skole og fritids-

aktiviteter.  

Derudover forventes en stigning i antallet af cykelturister i Frederikssund 

Kommune, som tilbyder smukke naturoplevelser og spændende 

seværdigheder langs cykelrutenettet. 
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Projektet forventes, at blive finansieret af Frederikssund Kommune og Vejdi-

rektoratet, hvor Vej, Trafik og Affald søger vejdirektoratet om 40 % tilskud til 

projektet.  

Projektet forventes at koste 18,25 mio. kr. Tilskud fra Vejdirektoratet kan ud-

gøre op til 7,3 mio. kr. 

 

Tidsplan for projektet er: 

 Ansøgning til Vejdirektoratet 11. april 2013  

 Bevilling fra Vejdirektoratet baseret på erfaringer fra sidste år forven-

tes i september 2013.  

 Rådgiver udbud oktober 2013  

 Udpegning af Rådgiver november 2013  

 Opmåling, projektering samt administrative ansøgninger bl.a. natur-

klagenævnet, miljøafdeling, Jorderhvervelse og evt. ekspropriation 

mm. maj 2014  

 Udbud af anlægsarbejder maj 2014 

Anlægsarbejder juni 2014- december 2014.  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Der er ikke afsat midler i anlægsbudgettet til anlægsudgifter eller forventede 

tilskud i forbindelse med etablering af cykelstien. Ligeledes er der ikke afsat 

midler til den løbende drift og vedligeholdelse af cykelstien.  

Indstilling: Lederen af Vej, Trafik og Affald indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-

get, at: 

1. Der søges Vejdirektoratet om tilskud til etablering af dobbeltrettet Cy-

kelsti langs Kulhusvej mellem Jægerspris og Kulhus. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 
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Journal nr.: 

004144-2013 

Sag nr.  30 

 
 

Fjordstien mellem Møllekrogen og 
Sønderby 

Lovgrundlag: vejlovens §§ 43,47,48 og 97 

Sagsfremstilling: Team Natur er i gang med at færdiggøre Fjordstien på strækningen fra Skul-

delev til Skibby. Der er i 2013 indgået aftaler med lodsejere på strækningen 

fra Skuldelev og til Sønderby og fra Møllekrog over Selsø-Lindholms jorde til 

skel ved matr. nr. 8q, markeret med grønt på kortbilag. dec. 2012. Stræknin-

gen og anlæg er godkendt af Natyrstyrelsen (Strandbeskyttelseslinien og Na-

tura 2000). Der er ligeledes givet tilladelse fra Fredningsnævnet, da Selsø 

Gods er omfattet af Selsøfredningen. Der er udbetalt erstatning på kr. 98.000 

Tilladelsen fra Fredningsnævnet er påklaget til Natur og Miljøklagenævnet af 

Kirsten Larsen. Kirsten Larsen er ikke i henhold til klagevejledningen klagebe-

rettiget , men der er endnu ikke nogen afgørelse i sagen.  

 

Team Natur har ført forhandlinger med de to lodsejere, matr. nr. 8q, Jørgen 

Knudsen, om at etablere 140 meter sti på landbrugsjord og matr. nr.7 b, Kir-

sten Larsen, om at benytte eksisterende privatvej, ca 900 meter. Begge lods-

ejere ønsker ikke at medvirke. Der er i dag adgang til de 900 meter privat vej 

på cykel og til fods efter naturbeskyttelsesloven, men da fjordstien skal an-

nonceres skal der udarbejdes en aftale. Team Natur har tilbudt 10% af den 

fremtidige vejvedligeholdelse samt generstatning. Der er ligeledes tilbudt 

kompensation og generstatning for de 140 meter sti over matr. nr. 8q. Kom-

pensation- og generstatning er af samme størrelsesorden som er brugt andre 

steder. 

 

Team natur har derfor undersøgt alternative muligheder til at få ”lukket hullet” 

mellem Møllekrogen og Sønderby. 

 

Der er undersøgt muligheden for at fortsætte stien i skel mellem Selsø- Lind-

holm Gods og Jørgen Knudsen på en af siderne af skel, og med tilslutning til 

Sønderby Bro. Selsø- Lindholm Gods ønsker ikke denne placering da de allere-

de har afgivet stijord og mener de har strakt sig langt. Jørgen Knudsen ønsker 

ikke at afgive jord til Fjordstien. 

Der er fra de to lodsejere Kirsten Larsen og Jørgen Knudsen gjort opmærk-

somt på, at der i fredningskendelsen for Selsø, er udlagt et trampespor fra 

Selsø kirke og til Møllekrogen. Dette trace går over de to vejgennemskæringer 

og der er store niveauforskelle der ikke gør dette alternativ attraktivt, og ken-

delsen giver ikke mulighed for en cykelsti.  
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Der skal i så fald forhandles ny aftale med Selsø- Lindholm Gods, som allerede 

har peget på og indgået aftale om stiforløb ved Skrivernæbbet. 

Den tredje mulighed er at benytte offentlig vej fra Møllekrog og til Sønderby. 

Dette giver mulighed for at komme til Selsø kirke og nyde udsigten over Selsø 

Sø. Der vil ikke umiddelbart være anlægsudgifter til andet end skiltning, men 

vejen er smal og der er dårlig oversigtsforhold, så trafiksikkerhedsmæssig er 

dette alternativ ikke foreneligt med formålet for anlæggelse af Fjordstien. 

Tidligere udbetalt erstatning må betragtes som tabt. Ligeledes vil denne løs-

ning afvige fra tidligere beslutninger i TME den 31.maj 2010 og ØK den 16. 

juni 2010, hvor der står: 

Formålet med Fjordstien er at: ”Sikre og øge adgangen til de oplevelsesrige 

landskaber og til de karakteristiske natur- og kulturmiljøer ved at etablere et 

sammenhængende naturstinet der forbinder naturområder som skove, søer, 

vandløb, kysten m.m.”  

I stor udstrækning vil Fjordstien forløbe på allerede eksisterende markveje og 

private veje. For at binde de enkelte stykker sammen ønsker forvaltningen 

mulighed for at indgå frivillige aftaler med lodsejere om placering at Fjordstien 

på ekspropriationslignende vilkår ved nyanlæg. Forvaltningen ønsker ligeledes 

at kunne brug Vejlovens ekspropriationsbestemmelser i mindre omfang, hvor 

enighed om placeringen ikke kan opnås ved forhandling og ad frivillighedens 

vej.  

Team natur vurderer, at det bedste fjordstiforløb er den rute der går fra Møl-

lekrogen over Skrivernæbbet og med tilslutning til Bredviggårdsvej .  

Det har ikke været muligt at forhandle anden alternativ trace på plads og da 

ruten på offentlig vej i flere henseender er uhensigtsmæssig anbefales det at 

udføre den nødvendige ekspropriation af 140 meter landbrugsjord og adgang 

til allerede eksisterende privat vej, hvis det efter endnu et forhandlingsforsøg 

ikke er muligt at indgå en aftale.  

Udgiften til en ekspropriationsforretning vil være ca. 25.000 kr..  

Det forventes ikke at erstatningen bliver større end det tilbud der er fremsat i 

en aftale.  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger, idet udgifterne til projektet forudsættes 

afholdt inden for den meddelte anlægsbevilling. 
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Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-

get, at: 

1. Der skal indledes en dialog med de to lodsejere om gennemførelse af 

det stitrace, der er beskrevet med rødt på kortet.  

2. Hvis der ikke kan opnås enighed indledes der en ekspropriationsfor-

retning for adgang af eksisterende privatvej Bredviggårdsvej, samt 

nyanlæg af 140 meter ny sti på matr. nr. 8q 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Udvalget blev orienteret om korrespondance med Kirsten Larsen. 

Udvalget besluttede, at der skal arbejdes videre med at undersøge alternative 

linjeføringer og med en fortsat dialog med lodsejerne i området. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 

 

Bilag: fjordsti kort til udvalgssag 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25506,1030).pdf
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Journal nr.: 

027784-2010 

Sag nr.  31 

 
 

Sillebro Å Reguleringsprojekt 

Lovgrundlag: vejloven 

Sagsfremstilling: Sillebro Ådalsprojektet er et projekt mellem Frederikssund Forsyning og Frede-

rikssund Kommune.  

Der er udarbejdet et projekt indeholdende forsinkelsesbassiner med en lang 

række tekniske løsninger, regulering af vandløbet for at opnå målopfyldelse 

efter vandplanerne samt udbygning og renovering af de rekreative muligheder 

i ådalen der ligger mellem Frederikssund station og Vinge. Stisystemet forbed-

res ved at renovere broer og udbygge stierne ved Grønlien Grusgrav med 

handikapvenlig sti. Frederikssund Forsyning finansierer alle udgifter i forbin-

delse projektering, etablering af bassiner og tekniske anlæg, samt stianlæg 

der er nødvendige for at servicere bassiner.  

For at de rekreative tiltag skal hænge sammen skal Frederikssund Kommune 

finansiere de tiltag der ligger udenfor Frederikssund Forsynings interesser. 

Etablering af 3 broer og anlæg af 2100 meter sti, samt en del af reguleringen 

af Sillebro Å. Kommunens andel vil være 500.000 kr.. Der er derudover søgt 

tilskud fra "Fisketegnsmidlerne" og opnået et tilskud på Kr. 335.336 kr. til re-

guleringen af åen.  

Kommunens andel er afgørende for at få et godt og sammenhængende stisy-

stem der kan betjene borgerne både i deres fritid til motion og oplevelser, 

men også som transportveje på cykel mellem bydelene øst-vest og til stisy-

stemerne nord for Sillebro Ådal. 

Bevilling: Projektet indstilles prioriteret inden for udvalgets anlægspulje.  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Der er i budget 2013 afsat en anlægspulje på 3.458.228 kr. til udvalgets di-

sponering. 

Der skal ikke søges anlægsbevilling til rådighedsbeløbet, da anlægsbevilling er 

meddelt i forbindelse med vedtagelsen af budget 2013. 

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-

get, at: 

1. Der prioriteres 500.000 kr. til projektet som beskrevet ovenfor. 

Tidligere beslutninger:  
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Beslutninger: Godkendt. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 
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Journal nr.: 

021942-2012 

Sag nr.  32 

 
 

Projekt Grønne Oplevelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Der er i budgettet for 2013 afsat 900.000 kr. til aktiviteter der kan skabe re-

kreative og sundhedsgavnlige tiltag i Sillebro Ådal samt binde kommunens 

grønne områder sammen.  

 

På den baggrund har projektgruppen, som består af repræsentanter fra Er-

hverv og Teknik, Idræt og Kultur samt Sundhed, udarbejdet en bruttoliste 

over aktiviteter gruppen vil søge fondsmidler til samt anlægge i prioriteret 

rækkefølge i det omfang midlerne rækker.  

 

Tiltagene vil i det omfang det er muligt, blive etableret i samarbejde med pro-

duktionsskolen, foreninger og organisationer.  

 

Blandt aktiviteterne er en handicapbro med fiskepladser rundt om grusgraven 

samt forbindelse til det øvrige stinet. Det vil koste op til 200.000 kr. idet der 

dog søges ekstern finansiering for at nedbringe omkostningerne. 

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling: Fagchef for Byggeri og Natur indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, 

at: 

1. Orienteringen tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 
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Journal nr.: 

020630-2012 

Sag nr.  33 

 
 

Strande i Frederikssund Kommune 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: I forbindelse med budgetlægningen og budgetaftalen blev der sat midler af til 

at skabe forbedringer ved kommunens strande med en bemærkning om, at 

midlerne skulle fordeles på baggrund af en overordnet og sammenhængende 

vurdering og prioritering. 

Der er 14 badesteder i Frederikssund Kommune og der bliver regelmæssigt 

taget prøver af badevandskvaliteten alle 14 steder. 

I bilag 1 er kommunens strande oplistet med status beskrivelse af området, 

strandens kvaliteter og nuværende faciliteter.  

Strandene kan inddeles i tre kategorier som afspejler facilitetsniveau og til-

gang til strandene. 

Kategori A: Strande med Blå Flag 

Blå Flag er en international kampagne, hvor der lægges vægt på strandens 

kvalitet og indretning, information og arrangementer omhandlende natur og 

miljø. Blå flag strandene skal godkendes af "Blå Flag sekretariatet" og følgen-

de faciliteter/tiltag er en betingelse for en godkendelse: 

 Toiletforhold  

 Handicapfaciliteter  

 Redningsudstyr herunder nødtelefon  

 Regelmæssig affaldsopsamling på stranden, skraldespande og affalds-

sortering  

 Skiltning med information om bl.a. badevandsanalyser, generel infor-

mation m.v.  

 Minimum 5 arrangementer omhandlende natur og miljø 

Kategori B: Strande med færre faciliteter end Blå Flag strandene 

Strande af god kvalitet med mulighed for ophold på større arealer med sand, 

fremkommelig natur eller plejede arealer. Mange af strandene ligger bynært 

eller i sommerhusområder. Strandene er besøgt af både lokale og udefrakom-

mende, og har som hovedregel en del faciliteter. 

Visse strande benyttes også i vinterhalvåret af bl.a. kitesurfere. 
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Kategori C: Naturstrande 

Mindre badestrande typisk med uplejede grønne opholdsarealer og meget 

begrænset sandstrand. De fleste strande ligger i forbindelse med landsbyer 

eller sommerhusområder. De besøgende er primært lokale og besøgstallet er 

begrænset. Der findes ingen eller kun meget begrænsede faciliteter f.eks. en 

skraldespand eller en bænk.  

Frederikssund Kommune har til badesæson 2013 ansøgt om Blå Flag til Kulhu-

se Strand og Marbæk Strand. Ved Kulhuse Strand er der allerede toilet og 

handicapfaciliteter bl.a. et strandfortov, der giver kørestolsbrugere mulighed 

for at køre helt ud i vandkanten. Ved Marbæk Strand bliver der først etableret 

permanente toiletforhold ultimo 2013, og der skal derfor opsættes et midlerti-

digt toilet til sæson 2013. Ved begge strande skal der etableres flere skralde-

spande, opsættes informationsskilte og redningsudstyr m.v. Der er lavet aftale 

om strandrensning med de lokale fritidsklubber. 

Toiletter: 

Ved Kulhuse Strand har vi toilet med rindende vand. Ved andre strande er der 

såkaldte "raketlokummer", cylindriske smalle toiletter over en samletank.- Der 

er ikke indlagt vand og de rengøres ved spuling samtidig med at tanken tøm-

mes. Andre strande er helt uden toilet. 

Badebroer: 

Der er 3 kommunale badebroer. Der er ikke lovkrav om badebroer, men der er 

en lang tradition for at have dem. Ved Skuldelev Strand og Hammer Bakke 

tjener de til at bringe de badende ud over sten og blødt materiale i bunden. 

Ved Vesterstrand er der fin sandbund hele vejen, men der er lavvandet meget 

langt ud.  

På Marbæk Strand etableres i 2013 en bro med faciliteter til kajakroning m.v.  

Tømning af skraldespande og fjernelse af større affald: 

Renholdelse af badestrandene er en del af kommunens udbud af de grønne 

områder. Renholdelsen foretages i sommerhalvåret (1. april - 31. oktober) på 

alle hverdage, og er inklusiv tømning af skraldespande på en del af de kom-

munale badestrande. I vinterhalvåret tømmes skraldespande 1 gang ugentligt, 

og fjernelse af større affald foretages 2-3 gange i perioden. 

Informationstavler: 

I øjeblikket er der kun informationstavle ved Kulhuse Strand. Samme type 

informationstavle skal opsættes på Marbæk Strand. Det er i følge badevands-

bekendtgørelsen obligatorisk at opsætte badevandsprofiler og badevandsdata 

for den enkelte strand på stedet.  
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Der er i 2012 anskaffet tavler til dette, og de skal opsættes i foråret 2013. 

Strandnummerering: 

Da der oftest ikke findes en adresse for strandene har Rigspolitiet oprettet en 

strandnummersystem, der let kan genkendes og huskes af strandenes bruge-

re. Derved bliver det lettere og hurtigere at finde frem til ulykkesstedet ved 

alarmopkald. Strandnumrene skal opsættes i foråret 2013. Den eneste udgift 

forbundet med dette er selve opsætningen. 

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

I Budget 2013 er der som anlægsbudget afsat samlet 1,7 mio. kr. til badebro-

er, toiletforhold o.lign. ved kommunens strande. Der er ikke afsat yderligere 

driftsmidler.  

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-

get, at: 

1. Udvalget foretager en prioritering af badevandsmidlerne. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Udvalget besluttede at tage udgangspunkt i en vurdering af strandene i for-

hold til 3 kategorier:  Blå Flag strande, strande med bredere tiltrækningsop-

land og lokal- og naturstande.  

På den baggrund blev det besluttet, at administrationen skal arbejde videre 

med undersøgelse og konkretisering af følgende: 

En pulje til opgradering af skiltning ved strandene. 

Udskiftning af de såkaldte ”rakettoiletter” på Skuldelev strand og ved Ham-

merbakke, idet der dog undersøges samarbejdsmuligheder. 

Undersøge og eventuelt udskifte nedslidte redningsposter ved Skuldelev strand 

og ved Hammerbakke. 

Renovering af den eksisterende badebro ved Vesterstrand. 

Eventuel udskiftning af badebro ved Skuldelev strand under forudsætning af, 

at dette kan medvirke til en årlig driftsbesparelse af størrelsesorden 20.000 kr. 

til opsætning. 

Reservering af midler til opførelse af toilet på Landerslev strand, hvis der 

eventuel i forbindelse med budgetlægning kan skaffes 70.000 – 90.000 kr. i 

årlig driftsudgift. 

Etablering af p-pladser ved Landerslev strand.  

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 
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Bilag: kort Badevand_2013 

Forbedringskatalog over tiltag på strandene i Frederikssund Kommune 

2013-badevandsliste, prioritering økonomi - TME 8.4.13 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25510,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25511,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25512,1030).pdf
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Journal nr.: 

004482-2012 

Sag nr.  34 

 
 

Orientering Cykelsupersti 

Lovgrundlag: Vejloven, Pulje til mere cykeltrafik 

Sagsfremstilling: På Byrådsmødet den 29. august 2012 besluttede kommunen at frigive an-

lægsmidler til den nye cykelsupersti langs s-banen. Cykelstien er et led i cykel-

strategien ”Fremtidens Cykeltrafik i Frederikssundfingeren”, der er udarbejdet 

sammen med Egedal, Ballerup og Herlev kommuner.  

 

Frederikssund Kommune gik, som den første af kommunerne, i efteråret 2012 

i gang med udbud af rådgiverydelsen, og der foreligger nu et skitseforslag. 

Anlægsarbejderne forventes udført hen over sommer og efterår 2013.  

 

Den overordnede linjeføring følger den eksisterende grussti, som blev anlagt 

som arbejdsvej i forbindelse med udvidelsen af banen (se bilag 1). På del-

strækninger vil der blive lavet mindre sideudvidelser således, at stien generelt 

bliver 2,5 m bred. Stien belægges med asfalt.  

 

Stien føres i dag under Frederikssundsvej på en stålbro, som er 2 m bred, og 

som der ikke forventes ændret ved, da omkostningerne hertil vurderes for 

store, og da det kan være problematisk at udvide den tættere på banens køre-

ledninger. Overgangen mellem stien fra vest og Store Rørbækvej er i dag for-

skudt i forhold til hinanden. På grund af det kommende infrastrukturarbejde 

mellem Vinge og Frederikssundsmotorvejen, som endnu ikke er afklaret, er 

det vurderet, at det ikke er formålstjenligt at rette forskydningen ud på nuvæ-

rende tidspunkt. På den efterfølgende delstrækning forløber stien via Store 

Rørbækvej, hvor der er køreadgang til en enkelt matrikel. På denne strækning 

forventes der asfalteret i 3 m’s bredde. 

 

Krydsningen af Snostrupvej forløber i dag ved, at man kører ned på Snostrup-

vej, kører ca. 100 m ad Snostrupvej og op på stien igen. Snostrupvej er for-

holdsvis smal med stejle skrænter, hvilket føles utrygt for cyklister, der er 

dårlige oversigtsforhold ved nedkørslerne, og det er en besværlig omvej på en 

cykelsupersti. Derfor er der planlagt etableret en stibro på tværs af vejen. 

Stibroen er planlagt til at forløbe over et areal, som ikke er ejet af kommunen, 

og der skal derfor indledes forhandlinger om arealerhvervelse. Stibroen skal 

have et udtryk som en let trækonstruktion som vist ved referencefotos på 

bilag 2. Broen forventes udført i tropisk træ, hvorved vedligeholdelsen minime-

res.  
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Stien afmærkes med stiplet midterlinje som en dobbeltrettet cykelsti. Der læg-

ges solcelledrevne ledelys i midterlinjen med 20-25 m mellemrum – ved kurver 

dog tættere. Ledelysene bevirker, at man i mørke kan se stiens linjeføring, 

men de fungerer ikke som decideret belysning. Lysene er med succes benyttet 

i både Farum og Ballerup. En visualisering af stien kan ses i bilag 3.  

 

Der forventes opsat en række cykelmålrettet inventar på strækningen, som 

endnu ikke er fastlagt. Der kunne f.eks. være tale om cykeltæller, fodstøtter, 

skrå skraldespande eller lignende. 

 

Vej, Trafik og Affald har planer om, at afholde et dialogmøde, hvor planerne 

for cykelsuperstier samt nærværende skitser for den aktuelle cykelsti frem-

lægges for interesserede borgere og øvrige interessenter.  

Der arbejdes endvidere på afholdelse af en ”første spadestik” event.  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Ingen 

Indstilling: Lederen af Vej, Trafik og Affald indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-

get, at: 

1. Orienteringen tages til efterretning.  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede.  

 

Bilag: Bilag1 Oversigtsplan 

Bilag3 Illustration cykelsti 

Bilag2 Referencefotos stibro 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25507,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25508,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25509,1030).pdf
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Journal nr.: 

006297-2013 

Sag nr.  35 

 
 

Udtalelse vedrørende ansøgning om til-
ladelse til efterforskning og indvinding 
af geotermisk energi 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Frederikssund Kommune har den 8. marts 2013 modtaget anmodning om 

udtalelse fra Energistyrelsen med svarfrist 5. april 2013. Energistyrelsen har 

modtaget ansøgning om eneretstilladelse fra Hillerød Varme A/S til efterforsk-

ning og indvinding af geotermisk energi i et område som strækker sig ind i 

Frederikssund Kommune.  

Forvaltningen har svaret, at kommunen på det foreliggende grundlag, ikke kan 

tiltræde ansøgning om en eneretstilladelse til efterforskning og indvinding af 

geotermisk energi i det i Frederikssund Kommune ansøgte område og det 

anbefales at det ansøgte areal afgrænses til at følge kommunegrænsen. 

Høringssvar er vedlagt til orientering. 

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Plan- og Miljøchefen indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, at: 

1. Sagen tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 

 

Bilag: Høringsbrev til berørte offentlige myndigheder - Hillerød 

Udtalelse fra Frederikssund Kommune vedrørende ansøgning om tilladelse til 

efterforskning og indvinding af geotermisk energi 

http://www.frederikssund.dk/media(25513,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25514,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25514,1030).pdf
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Journal nr.: 

024467-2012 

Sag nr.  36 

 
 

ELENA projektansøgning for hoved-
stadsregionen 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: I EU-regi findes en støtteordning som kaldes ELENA (European Local Energy 

Assistance), der yder støtte til lokale og regionale myndigheders energiinveste-

ringer. 

 

På initiativ fra Region Hovedstaden blev der i vinteren 2011/foråret 2012 ud-

arbejdet en undersøgelse af regionens og kommunernes behov og interesser 

for at indgå i et fælles kommunalt-regionalt ELENA-projekt. Undersøgelsen 

viste, at der er et stort behov for at igangsætte mere helhedsorienterede og 

systematiske energibesparelser i de offentlige bygninger, og at ELENA-midler 

kan være med til at fremme en sådan indsats markant. 

 

Med tilslutning fra KKR Hovedstaden har Region Hovedstaden igangsat arbej-

det med en fælles regional/kommunal ELENA-ansøgning til Den Europæiske 

Investeringsbank. 

 

Foruden Region Hovedstaden, med Gentofte Hospital og Bornholms Hospital, 

er der 12 kommuner med i samarbejdet. Disse er: Albertslund, Fredensborg, 

Frederikssund, Gentofte, Gladsaxe, Gribskov, Hillerød, Hørsholm, Ishøj, Lyng-

by-Taarbæk, Rudersdal og Københavns Kommune.  

 

Til brug for ansøgningen har de deltagende kommuner og regionen fremskaf-

fet en lang række oplysninger og data. Alle har, med forbehold for politisk 

godkendelse, redegjort for ansøgte beløb til energiinvesteringer i egne byg-

ninger. 

 

Hvis projektet får tildelt ELENA-midler, har Regionen og kommunerne estime-

ret, at de tilsammen kan gennemføre (lånefinansierede) energiinvesteringer i 

de offentlige bygninger for ca. 590 mio. kr. Der ansøges om ELENA-støtte på 

28,1 mio. kr. til at forberede investeringsprogrammet. 

 

Det forudsættes, at ELENA-midlerne fører til energiinvesteringer i de offentlige 

bygninger. Det er et krav, at der mindst skal være en faktor på 20 mellem 

investering og støttebeløb. Det betyder, at støttebeløbet maksimalt kan udgø-

re 5 % i forhold til investeringen.  
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Ved at modtage teknisk bistand fra ELENA-programmet accepterer projektets 

partnere, at det modtagne beløb skal tilbagebetales i det omfang, at denne 

faktor ikke opnås for projektet som helhed. 

 

Projektets samlede effekter: De samlede regionale og kommunale energiinve-

steringer for i alt 590 mio. kr. over tre år forventes at lede til besparelser på 

ca. 38.319 MWh pr. år svarende til 10.437 tons CO2 pr. år. Endvidere vil pro-

jektet føre til øget samarbejde mellem deltagerne, kompetenceudvikling, be-

sparelser via fælles undersøgelser og udbud samt en væsentlig beskæftigel-

sesmæssig effekt.  

 

Region Hovedstaden står som ansøger og ledende partner. Vedlagt er skabe-

lon til samarbejdsaftale mellem region og kommune. Samarbejdsaftalen mel-

lem parterne fastlægger, hvordan samarbejdet mellem region og kommuner 

skal foregå og hvilke forpligtigelser, der påhviler parterne. Skabelon til samar-

bejdsaftale er vedlagt. Region Hovedstaden vil efter den politiske behandling 

fremsende udfyldt samarbejdsaftale til underskrift på det administrative ni-

veau. 

 

Der nedsættes en styringskomite med direktører fra samtlige partnere, som 

mødes en gang årligt. Endvidere nedsættes en administrativ styregruppe med 

ledelsesrepræsentanter fra regionen (formand) og 4-5 kommuner. Regionen 

etablerer en Støttefunktion, finansieret af ELENA-midler og partnernes medfi-

nansiering, til at varetage den daglige ledelse af projektet. 

 

Tidsplan 

 Politisk godkendelse hos samtlige partnere: april/maj 2013 

 Afsendelse af endelig ansøgning til EU-kommisionen: primo juni 2013 

 Under forudsætning af at ELENA-ansøgningen bliver godkendt af EU-

Kommissionen, og at kontrakten bliver underskrevet i juli/august 

2013, vil projektperioden forløbe fra 1. september 2013 til 31. august 

2016.  

 

 

Partnernes resultater skal kommunikeres så bredt som muligt. På Region Ho-

vedstadens hjemmeside vil projektet blive præsenteret og resultater fremvist. 

Herudover beskrives i ansøgningen at resultaterne vil blive formidlet via pres-

semeddelelser og artikler i faglige medier samt via partneres danske og inter-

nationale netværk. 

 

Frederikssund Kommunes forventede investering som følge af ELENA-projektet 

er på 11 mio. kr.  
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Investeringerne finansieres ved 10 mio. kr. der blev afsat i kommunens bud-

get 2013 til solceller el. lignende energikilder på kommunale bygninger samt 

ved 1 mio. kr. af de 24,6 mio. kr. der blev afsat til energiforanstaltninger i 

kommunens bygninger. 

Ud over investeringen til selve projektudførelsen vil der være udgifter til råd-

givning, hvoraf op til 90 % kan dækkes via ELENA-projektet. Kommunens 

egenfinansiering til rådgivning forventes at blive 58.201 kr., der finansieres af 

de afsatte anlægsmidler til energiforanstaltninger.  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Rådighedsbeløbet på anlægsprojekt nr. 010015 "Solceller el. lign. energikilder 

på kommunale bygninger" er afsat med 2 mio. kr. i 2013, 4 mio. kr. i 2014 og 

4 mio. kr. i 2015.  

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller, at Teknik-, Miljø- og 

Erhvervsudvalget over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Indholdet af det danske resume af ELENA-ansøgningen godkendes 

som grundlag for færdiggørelsen af en ELENA-ansøgning. 

2. Region Hovedstaden bemyndiges til at færdiggøre ELENA-

ansøgningen og fremsende den til Den Europæiske Investerings-

bank på vegne af regionen og de deltagende kommuner. 

3. Skabelon til Samarbejdsaftale mellem Region Hovedstaden og 

kommune godkendes. 

4. Kommunens investering og egenfinansiering i ELENA-projektet 

godkendes. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Anbefales. 

Udvalget blev orienteret om, at der til behandling i Økonomiudvalget vil fore-

ligge nye bilag med revideret oversigt over deltagelsen fra kommunerne. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 

 

Bilag: Skabelon til samarbejdsaftale 

Kort beskrivelse af ELENA-ordningen 

Dansk resumé af ELENA projektansøgning for hovedstadsregionen 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25516,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25517,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25518,1030).pdf
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Journal nr.: 

008032-2012 

Sag nr.  37 

 
 

Højskolevej 1, 3600 - Landzonetilladel-
se 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Formanden for Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget ønsker sagen gennemgået 

på udvalgsmøde i forlængelse af møde med NOLA. 

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudval-

get, at:  

1. Gennemgangen tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede.  
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Journal nr.: 

013800-2012 

Sag nr.  38 

 
 

Afgørelse fra Natur- og Miljøklagenæv-
net, Sigerslevvestervej 10, 3600 

Lovgrundlag: Landzoneloven /(Planloven) 

Sagsfremstilling: Natur- og Miljøklagenævnet har stadfæstet Frederikssund Kommunes afgørel-

se af 6. august 2012 om afslag på ansøgning om udvidelse af en virksomhed i 

henhold til planlovens § 36, stk. 1 nr. 13 på ejendommen Sigerslevvestervej 

10, Frederikssund 

Baggrund og begrundelse 

Den 4. juli 2011 blev Agrovis anmeldelse efter planlovens § 38 om etablering 

af virksomhed i en overflødiggjort driftsbygning godkendt, idet Byggeri og 

Natur – på baggrund af ansøgningen – vurderede, at etableringen var i over-

ensstemmelse med planlovens § 37. Den 28. november 2011 blev der meddelt 

byggetilladelse til ombygning af driftsbygningen til kontor og værksted. 

 

Den 28. juni 2012 var Byggeri og Natur på besigtigelse på ejendommen, da 

ejerne havde søgt om udvidelse af virksomheden med en hal, og konstatere-

de, at der var ved at blive opført en ny bygning på ca. 100 m² på ejendom-

men. Bygningen opførtes med samme grundmål og placering som den over-

flødiggjorte driftsbygning. Driftsbygningen var helt fjernet.  

 

Byggeri og Natur vurderede derfor, at byggeriet ikke var i overensstemmelse 

med vores godkendelse af 4. juli 2011 og planlovens § 37, da der er tale om 

nyopførelse af en bygning. 

 

Efter planlovens § 35, stk. 1, må der i landzone ikke opføres ny bebyggelse til 

erhverv uden tilladelse fra kommunen.  

 

Kommunen har pligt til at sørge for, at et ulovligt forhold bliver lovliggjort, 

medmindre det ulovlige forhold har underordnet betydning.  

 

Kommunen påbød ejerne at standse byggeriet og sørge for, at lovliggøre for-

holdet. 

 

Sagen blev påklaget af Agrovi, som er rådgiver for ejer. 
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Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknik, Miljø og Erhvervsudvalget, 

at:  

1. Orienteringen tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 

 

Bilag: Afgørelse NMK-31-00774 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25521,1030).pdf
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Journal nr.: 

004981-2013 

Sag nr.  39 

 
 

Beretning 2012 for det tekniske områ-
de 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Det tekniske område løser en lang række opgaver inden for fysisk planlæg-

ning, byggeri, miljø, grundvand, spildevand, natur, affald, veje, busdrift, ener-

gi, bygningsdrift og vedligehold m.v. 

Det er opgaver af meget forskellig karakter omfattende planlægning, myndig-

hedsudøvelse, tilrettelæggelse og styring af drift samt styring af anlægsopga-

ver. 

 

For at give et overblik over omfanget og karakteren af de opgaver, der er løst i 

2012, har afdelingerne for andet år lavet en samlet årsberetning. 

Beretningen vil blive gennemgået på udvalgsmødet med mulighed for uddyb-

ning og drøftelse.  

Når beretningen har været forelagt Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget og 

Plan- og Udviklingsudvalget vil den derfor blive lagt på hjemmesiden, således 

at den er tilgængelig for alle. 

Det tekniske område løser en lang række opgaver inden for fysisk planlæg-

ning, byggeri, miljø, grundvand, spildevand, natur, affald, veje, busdrift, ener-

gi, bygningsdrift og vedligehold m.v. 

Det er opgaver af meget forskellig karakter omfattende planlægning, myndig-

hedsudøvelse, tilrettelæggelse og styring af drift samt styring af anlægsopga-

ver. 

 

For at give et overblik over omfanget og karakteren af de opgaver, der er løst i 

2012, har afdelingerne for andet år lavet en samlet årsberetning. 

Beretningen vil blive gennemgået på udvalgsmødet med mulighed for uddyb-

ning og drøftelse.  

Når beretningen har været forelagt Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget og 

Plan- og Udviklingsudvalget vil den derfor blive lagt på hjemmesiden, således 

at den er tilgængelig for alle. 

Bevilling:  
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Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller til Teknik, Miljø og 

Erhvervsudvalget, at: 

1. Orienteringen tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 

 

Bilag: Beretning 2012 for det tekniske område 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25522,1030).pdf
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Journal nr.: 

024945-2012 

Sag nr.  40 

 
 

Orientering om status på Turismestra-
tegi 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget godkendte på et møde den 4. februar 

2013 en procesplan for udarbejdelsen af en turismestrategi for Frederikssund 

Kommune. 

 

Siden godkendelsen er der foretaget en kortlægning af eksisterende aktiviteter 

på turismeområdet, ligesom indhentningen af nye ideer/ aktiviteter, der kan 

fremme turismeudviklingen i kommunen er påbegyndt. Kortlægningen er gen-

nemført i samarbejde med Kultur og Fritid, det tekniske område, sundhedsom-

rådet og Frederikssund Erhverv.  

 

Kortlægningen fortsættes på et dialogmøde med interessenter på området den 

21. maj 2013 kl. 17-21. Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget og Kultur-, Fritid- 

og Idrætsudvalget vil blive inviteret til at deltage i dialogmødet. 

 

Dialogmødet efterfølges af en temadag for Byrådet i juni 2013.  

 

På temadagen vil der være fokus på at vurdere og prioritere de indsamlede 

ideer samt formulere en vision for det ønskede fremtidsscenarie på turisme-

området.  

 

Vi har til opgaven valgt at købe bistand fra konsulentbureauet Manto A/S, der 

vil holde et inspirationsoplæg på dialogmødet og temadagen samt virke som 

facilitatorer på dagene.  

 

Firmaet har deres kernekompetencer inden for turisme, strategi, inddragelse, 

forretningsudvikling i oplevelsesøkonomien samt politisk forankring. De har 

stort kendskab til Frederikssunds turismemæssige styrkepositioner og regio-

nens brugere og turister. De har tidligere samarbejdet med Frederikssund 

Erhverv. Dette kendskab forventer vi, at de vil anvende til at kvalificere turis-

mestrategien for kommunen.  

Efter temadagen vil der blive udarbejdet et oplæg til turismestrategi, der skal 

besluttes politisk, ligesom de udvalgte ideer vil blive præsenteret i et handle-

katalog, der forventes færdigt i september 2013. 
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Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller til Teknik-, Miljø- og 

Erhvervsudvalget, at: 

1. Orienteringen tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 

 

Bilag: 2. udkast Tids- og handleplan 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25523,1030).pdf
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Journal nr.: 

025375-2012 

Sag nr.  41 

 
 

Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  Frederikssund Kommune har modtaget nedenstående nye ansøgninger 

om godkendelse efter Husdyrbrugloven (Jf. lovbek. nr. 1486 af 4. 

december 2009): 

§12 (over 250 DE) ansøgning fra Nakkedamgård, Jan Duchwaider, 

Nakkedamsvej 89, 4050 Skibby (er også offentliggjort på kommunens 

hjemmeside. 

§16 ansøgning fra Arne Ole Nielsen, Solbakkevej 12, 3630 Jægerspris 

§16 ansøgning fra Niels Ole Nielsen, Enghavegårdsvej 4, 4050 Skibby 

 Kommunerne skal hvert år indberette til Miljøstyrelsen om det foregå-

ende års miljøtilsyn mv. på virksomheder og landbrug efter Lov om 

miljøbeskyttelse, Lov om miljøgodkendelse m.v. af husdyrbrug og be-

kendtgørelser udstedt i medfør heraf. 

Indberetningsskemaer for hhv. landbrug og industri er udfyldt på Mil-

jøstyrelsens hjemmeside før fristen den 1. april 2013. Skemaerne er 

vedhæftet. 

Indberetningen offentliggøres også på kommunens hjemmeside. 

Kommunen har i 2012 levet op til aftale mellem Kommunernes Lands-

forening og Miljøstyrelsen om minimumskrav for miljøtilsyn. 

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Meddelelserne blev taget til efterretning. 

 

Morten Skovgaard (V), Jens Ross Andersen (V) og Torben Petterson (A) var 

ikke til stede. 
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Bilag: Industritilsyn 2012 

Landbrugstilsyn/godkendelser 2012 

 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(25524,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(25525,1030).pdf

